
Verksamhetsberättelse år 2023

Styrelsen för Naturskyddsföreningen Roslagen, lokal krets i Norrtälje kommun, avger härmed
sin verksamhetsberättelse för sitt 53:e verksamhetsår.

Medlemmar

Föreningen har enligt utdrag ur medlemsregistret efter 2023 totalt 1688 medlemmar, varav
1196 är fullbetalande medlemmar, 489 är familjemedlemmar och tre är hedersmedlemmar.

Förtroendevalda

Styrelsen har haft åtta sammanträden under 2023: januari, februari, april, maj, augusti
(fastställande av höstprogrammet och därmed inget protokoll), september, oktober och
november. Vid oktobermötet deltog Jonatan Borling från Länsförbundet. I juni (15/6) och
december (14/12) genomförde vi s k verksamhetsträffar med speciellt inbjudna förutom
styrelsen, hos Nils Hydén samt på Färsna gård.

Vid årsmötet den 15 mars 2023 valdes följande till styrelse, revisorer och valberedning:

Post Namn vald till år
Ordförande Ola Nordstrand 2024
Kassör Susanne Ortmanns 2024
Ledamot Per Bengtson 2025
Ledamot Victoria Janson 2025
Ledamot Lena Franzén 2024
Ledamot Stefan Thörnsten 2025 (utgått ur styrelsen av hälsoskäl)
Ledamot Jana Weiss 2024
Ledamot Åsa Mikko 2024
Suppleant Kalle Güettler 2024
Suppleant Hannes Tollbring 2024

Revisor Dan Johansson 2024
Revisor Lars Borgersen 2024
Revisorsuppleant Kai Larsson 2024

Valberedning Agneta Wahlström 2024

Föreningen har via flera e-postutskick efterlyst minst en till valberedare men utan resultat.



Naturskyddsföreningen Roslagen har varit representerade i:

Norrtälje Naturvårdsstiftelse: Rolf Embro (ordinarie), Lena Franzén (ersättare). I
naturvårdsrådet har Ola Nordstrand representerat föreningen.
Ängsö skötselråd: Kjell Färnkvist.

Information

Program
Två programblad har skickats ut till medlemmarna och lagts ut på Norrtälje stadsbibliotek
och dess filialer samt på Rådmansö bageri med flera platser. Programbladen omfattade
vår/sommar 2023 och höst/vinter 2023/24.

Webbsida och sociala medier
Victoria Janson har ansvarat för kretsens hemsida www.roslagen.naturskyddsforeningen.se
under året. Även Lasse Björklund har kunnat uppdatera hemsidan, liksom Ola Nordstrand.

Victoria Janson och Hannes Tollbring har haft ansvaret för kretsens Facebooksida
”Naturskyddsföreningen Roslagen” från och med mars 2023 och Victoria har också ansvarat
för föreningens Instagram-konto. Även Per Bengtson har varit administratör för Facebook.

Debattartiklar, insändare och mediainslag
Under verksamhetsåret 2023 har vi synts i olika sammanhang i de lokala tidningarna
Norrtelje Tidning och Mitt Roslagen. Våra arrangemang har oftast synts i kortare artiklar i
främst Norrtelje Tidning (NT). Det har också varit en bra aktivitet på Facebook och vårt
Instagramkonto under året.

Februari:
Första krönikan (Kalle Güettler) under Natur & Klimat i Mitt Roslagen
Krönika nummer två (Kerstin Ramqvist) i Mitt Roslagen
Mars:
Tredje krönikan (Ola Nordstrand) i Mitt Roslagen
Klimatsmarta hus och Granskogsfolk - artikel i NT 230322
Krönika nummer fyra (Per Bengtson) i Mitt Roslagen
April:
Krönika nummer fem (Lena Franzén) i Mitt Roslagen
Byn som nazisterna brände ner - artikel om författaren Kalle Güettler i NT 230417
Trädgårdsvänner hjälptes av gröna fingrar på Färsna gård - artikel i NT 230417
Sjätte krönikan (Ängla Backman) i Mitt Roslagen
Hon har kämpat mot sopcampingen i flera år - artikel i NT 230421
Maj:
Härliga vårkänslor med Naturskyddsföreningen - artikel i NT 230504
Krönika nummer sju (Bengt Sundbaum) i Mitt Roslagen
Grilla och plocka skräp med RNF - annons i NT 230510
Åttonde krönikan (Torbjörn Vennström) i Mitt Roslagen
Juni:
Krönika nummer nio (Tyra Blum) i Mitt Roslagen

http://www.roslagen.naturskyddsforeningen.se


Juli:
Krönika nummer tio (Caroline Ford) i Mitt Roslagen
När Färsna 4H-gård försvinner då prioriteras viktiga verksamheter bort - artikel i NT 230718
En levande oas i ett Naturreservat - artikel i NT 230727
September:
Sommarresumé för Naturskyddsföreningen Roslagen - artikel i NT 230915
Lidö och Idö öppnas för organiserad jaktturism - artikel i NT 230918
Allemansrättens sju dödssynder - artikel i NT 230918
Oktober:
Elfte krönikan (Kalle Güettler, Ola Nordstrand) i Mitt Roslagen
Svamptur till kalkbarrskog och skogsäventyr inledde hösten - artikel i NT 231006
Oljeindustrin hotar Norrtäljes framtid - artikel i NT 231013
Klimatvecka med konst och politik - artikel i NT 231016
Alla känner sig lite blåsta av staten - artikel i NT 231025
Politikerna grillades under utfrågning om klimatet - artikel i NT 231027
November:
Krönika nummer tolv (Lena Hammarbäck, Bengt Sundbaum) i Mitt Roslagen
Utebliven dialog om skogen - artikel i NT 231107
Oktoberresumé från Naturskyddsföreningen - artikel i NT 231110
December:
Den sista krönikan (Kalle Güettler, Ola Nordstrand) i Mitt Roslagen
Säsongsavslutning för Naturskyddsföreningen - artikel i NT 2312??

Verksamhet

Kläppenstugan
Det var högt tryck på Kläppenstugan även under 2023. Stugan var uthyrd alla veckor under
högsäsong men även långt in i september. Enklare renoveringar har utförts på stugan under
2023 men ett behov finns framöver att renovera fönster, bygga nytt utedass m.m. En
diskussion har förts med kommunen om finansiering.

Roslagens Naturvårdspris
Inte heller 2023 blev det något Naturvårdspris och en anledning kan vara att det bytts
ansvariga på Norrtelje Tidning. Naturskyddsföreningen får tillsammans med Roslagens
Ornitologiska Förening överväga att driva priset helt i egen regi utan tidningens medverkan.
Vi får hoppas att priset återuppstår i någon form under året och kan delas ut under 2025.

Genomförda programpunkter
Återigen ett verksamhetsår som inte slogs sönder p g a pandemin, så det mesta gick att
genomföra enligt planen, när inte snötillgången var otillräcklig. Under året har följande
programpunkter genomförts:

Datum Program Antal deltagare
230121 Varg och andra rovdjur i Roslagen inställt
230209 David Thurfjell och Granskogsfolk ca 85



230315 Kretstämma med föredrag 38
230329 Återbruksworkshop 20
230401 Naturstäda Norrtälje 12
230416 Duka för bilogisk mångfald… 10
230422 Underbara arter i Kolarmoraskogen 11
230423 Fiskvandring i Norsjöbäcken… 27
230513 Hyggesfritt skogsbruk 22
230520 Vandra i Mälby och bygg ett dämme 9
230603 Långtur till Svenska Högarna 12
230611 En stillsam dag i skogen 9
230617 Blomstervandring i Rimsjö ekbackar 14
230722 Liekurs på Färsna gård 8
230826 Sensommarvandring i Ridderrsholm 18
230903 Slåtter på Marn 7
230916 Svampar i kalkbarrskog 10
230917 Lilla Skogsäventyret 5
230923 Ängssvampar i Färsna 10
230924 Skogstur i Rånäs 9
231007 Naturstäda Norrtälje 7
231021-29 Klimatveckan
231118 Röj på Naturstigen 7
231130 Film på Färsna gård 19
231209 Adventsvandring i Rånäs 7

Grupper

Skogsgruppen
Roslagskretsen har varit aktiv i skogsfrågor 2023. Arbetet har inriktats på att värna

naturskogar som riskerar avverkning, att sprida kunskap om hyggesfritt skogsbruk, att lyfta

skogens roll för klimatet och för att göra praktiska naturvårdsinsatser. Några medlemmar har

genom en studiecirkel tagit motorsågskort för att kunna delta i praktiska naturvårdsinsatser.

Aktiviteter

19/3 och 26/3: Naturvårdsröjning i Grundsjömossarnas naturreservat. I samarbete med

Roslagens Ornitologiska Förening röjdes igenväxande tallskog bort från mossen.

22/4: Underbara arter i Kolarmoraskogen. Skogsvandring i Kolarmoraskogen väster om

Hallstavik, ett naturreservat med ovanligt många rara arter av mossor, lavar och svampar.

13/5: Hyggesfritt skogsbruk. Besöker skogsentreprenören Carl Wale som har specialiserat sig

på hyggesfria skogsbruksmetoder.

23/10: Skogen vi ärvde, skogskväll med Maceij Zaremba, Hallstavik

26/10: Dialogkväll om framtidens hållbara skogsbruk



Solcellsgruppen
Solcellsgruppen har fortsatt arbetet med att påverka och informera boende i Norrtälje
kommun om solceller och förnybar energi. Ett begränsat antal studiebesök har genomförts
hemma hos några av gruppens medlemmar med egna solcellsanläggningar på fristående hus
eller i bostadsrättsförening. Utöver detta åkte delar av gruppen till Västerås och fick där vara
med om en guidning i ETC Byggs passivträhyreshus med solceller som nästan uteslutande
energikälla.

Roslagens Klimatgrupp
Klimatgruppen har 2023 haft ett tiotal aktiva medlemmar. På lördagarna har de delat ut ett
par tusen flygblad på Stora torget ("Träffpunkt klimatet") och fått många pratstunder om
klimatkrisen med förbipasserande. Under hela 2024 har skribenter i klimatgruppen med
hjälp av andra i RNF publicerat sammanlagt 13 krönikor i gratistidningen Mitt Roslagen. En
studiecirkel i egen regi med den av Greta Thunberg redigerade "Klimatboken" genomfördes
under våren i samarbete med ABF. Den stora satsningen under hösten var klimatveckan i
oktober med en mängd evenemang i samarbete med föreningar och näringsliv i kommunen.
(Politikerutfrågningen i Folkets Hus med alla partier i kommunfullmäktige följs upp våren
2024, nu med fokus på EU-valet.)

Ängsgruppen
Med fokus på ängs- och hagmarker, samt vägkanter önskar och vill vi, i den relativt nybildade
Ängsgruppen, lyfta intresset och vikten av olika typer av skötsel kopplade till olika typer av
marker. Vi utgår i mycket från en slänt bredvid biparken på Färsna gård – den sedan förra året
påbörjade Slåtterängen. Vi vill visa upp och pedagogiskt informera stora som små om årets
lopp på ängar, med sina typiska insatser som vårvinterns röjning, vårens fagning, sommarens
slåtter och höstens efterbete. Utöver denna utgångspunkt arbetar vi även för att stärka
intresset och kunskaper genom studiebesök och samarbeten, exempelvis för att ta del av
olika typer av naturvårdsinsatser i större och mindre omfattning, samt visa uppskattning för
den skötsel och hävd som olika personer eller föreningar ger till platser här i Roslagen.
Tillsammans i projektet Världens längsta blomsteräng vill vi också som många av
Naturskyddsföreningens kretsar lyfta frågan om vägkanters skötsel. Här i Roslagen tänker vi
att det finns ytor som skulle kunna skötas på ett sätt som bidrar till att fler växter och
insekter, som i dag blir allt mer ovanliga, kan få utrymme och en utpost i våra vägkanter.
Huvudmålet med arbetsgruppen kan dels sägas vara att värna om och vårda den biologiska
mångfalden kopplad till de olika typer av hävdade marker som ängar, hagar och vägkanter i
dag utgör – och dels värdesätta skötselns hantverk som kulturbärande arv. Ett mål är även att
kunna arbeta mer med information och kunskap om urbana ängar, som omställningar av
gräsmattor eller andra former av växtplatser i alla dess storlekar, vilket kan gynna
ängsväxter och insekter.

Under verksamhetsåret har ängsgruppen haft tre träffar och en hel del informella kontakter
rörande planering av aktiviteter som utförts under året. Vi har varit fyra personer i gruppen
(numera är vi sex). Vi hade en våraktivitet med fagning av en slåtteräng invid biparken på
Färsna gård. Vid det tillfället hade vi också en del andra aktiviteter så som bygge av
fågelholkar, tillverkning av fröbollar, vi borrade hål (bostäder) i död ved för bin. Välbesökt och
uppskattat!



I juli hade Jörg en kurs i hur man slår en äng med knacklie på en äng vid Färsna
Naturreservat. En solig och vacker dag med mycket nöjda deltagare, flera gick hem med
nyinköpta knackliar. I september hade vi Mattias Andersson från Stockholms svampvänner
som tillsammans med Hannes Tollbring och en grupp entusiaster letade upp Ängssvampar.
Mycket lyckat! När hösten gjort entré, närmare bestämt den 16 oktober, var vi inbjudna att
tycka till om utformning m.m. av den solcellspark som Norrtälje Energi kommer att anlägga
på gamla soptippen vid Utvägen i Norrtälje stad.

Projekt

Under 2023 har arbetet med restaurering av Grundsjömossarna och Skottvikskärret fortgått
samt inventering av Hållviks våtmark (avslutades 2023). Projektet Stor Tofsäxing rullar också
vidare in i 2024. Det är framför allt Christer och Kristoffer Stighäll som håller ihop det hela.

Remisser och yttranden

Under året har föreningen varit aktiva med yttranden, remissvar, överklaganden med mera.

Nytt och spännande för året var Naturreservat Färsna som äntligen har fått se dagens ljus,

där vi under samrådsförfarandet 2022 har yttrat oss.

Remissvar Översiktsplan 2050

Tidigt på året var vi flera som ägnade mycket tid åt att bena ut kommunens förslag till

Översiktsplan 2050 och i april kom vi in med ett remissvar. Det blev ett omfattande remissvar

på sex sidor där vi främst lyfte, såklart, miljö och klimat och vad vi tyckte saknades helt i

handlingarna.

Så här inledde vi vårt remissvar:

I inledningen fastslås att ”översiktsplanen ska uttrycka kommunens vilja och fungera som ett

viktigt styrdokument för markanvändning och bebyggelseutveckling. Det är därför viktigt att

översiktsplanen är aktuell.” Den fråga som direkt infinner sig är om planen fortfarande är

aktuell när vi närmar oss 2050?

Enligt inledningen så är även de sexton nationella miljökvalitetsmålen relevanta för

översiktsplaneringen. Enligt Sveriges Miljömål 2022 så uppmanas hela samhället ”öka takten

i miljöarbetet om vi ska nå uppsatta mål till år 2030.” Trenden är dock vikande eller negativ

för fem av målen medan två har uppåtgående eller positiv trend. Takten i omställningen mot

ett mer hållbart samhälle måste öka för att miljökvalitetsmålen och klimatmålen ska uppnås

till 2050. Det gäller både nationellt och lokalt och Norrtälje är inget undantag.

Det föreliggande förslaget till översiktsplan behöver omarbetas i viktiga delar för att leva upp

till både nationella och lokala miljö-, hållbarhets- och klimatmål.



Så här skrev vi om inflyttningen kontra miljö- och klimatmålen:

Planeringen måste naturligtvis – med tanke på miljö- och klimatambitionerna – även omfatta

utbyggnad av förnybar energi som solceller och vindkraft, kollektiva transporter, cykelbanor

och samhällsservice i närområdet. Här måste planen konkretiseras och väsentligt utökas.

I anslutning till den avslutande Hållbarhetsbedömningen skrev vi som slutsats:

Hållbarhetsbedömningen innebär ett underkännande av planen ur miljö-, hållbarhets-,

klimat- och biologiskt mångfaldsperspektiv. Detta är naturligtvis helt oacceptabelt och leder

till ett övergripande krav från RNF:

Omarbeta planen i alla delar som är relevanta för natur, miljö och klimat utifrån de

synpunkter vi framför i detta remissvar.

Av största vikt för att planera, informera om och garantera hållbarhetsåtgärderna i planen är

det av oss förordade klimatkontoret. Utan en instans i administrationen som har ett tydligt

uppdrag att leda utvecklingen på klimat-, miljö- och hållbarhetsområdena försvinner de bara

i ”business as usual”.

Det finns inget utrymme i översiktsplanen för ”måttliga till stora negativa konsekvenser för

klimatet” med anledning av hur omfattande den frågan är såväl lokalt som globalt.

För den som vill läsa hela remissvaret så finns det på föreningens hemsida och publcerades

den 9 maj 2023. Gör en sökning på Översiktsplan 2050 så kommer du rätt.

Yttrande rörande ny lokalisering av väg 77, enligt samråd TRV 2021/73081

I det här ärendet har vi redan 2020 yttrat oss och lagt fram i princip samma åsikter och

synpunkter. Tillsammans med Roslagens Ornitologiska Förening har vi tagit fram ett yttrande

som båda föreningarna skickat till Trafikverket var för sig.

Alternativen för en ny vägdragning är förstås inte oändliga och flera har prövats och

bedömts vara olämpliga av flera skäl, men föreningen anser att det borde gå att få till ett

alternativ som inte inkräktar lika mycket på oexploaterad mark som detta förslag. Föreningen

förordar till att börja med att sträckan Eknäs-Rösa trafikplats är att föredra då den

dragningen inte inkräktar lika mycket på dessa delvis orörda områden. En ny vägdragning

enligt förslaget Eknäs-Ledinge trafikplats skulle dessutom i större utsträckning bilda en

barriär som hindrar djur att vandra och sprida sig i landskapet.

Föreningen ser dock positivt på att Trafikverket nu tycks ha övergivit förslaget som i stort sett

skulle ha tangerat den fina fågellokalen Kundbysjön, som ligger direkt öster om Rimbo

samhälle. Det är den fågellokal som vi anser vara av störst betydelse att värna, liksom de

stora slättområdena öster och sydost om Finsta samhälle, som har stor betydelse som

rastplats för sångsvan och gäss under vår och höst.



Föreningen noterar att den naturvärdesinventering som genomförts har tagit hänsyn till att

det inom det föreslagna vägområdet finns flera skyddsvärda och rödlistade fladdermusarter,

som vattenfladdermus, större brunfladdermus, nordfladdermus, mustaschfladdermus,

fransfladdermus med flera. Risken finns att dessa överger sina lokaler vid en vägdragning i

området.

I naturreservaten Gullunge och Gammelbyberg finns flera nyckelbiotoper bestående av

barrskog med gran, asp, tall, rönn, vårtbjörk och glasbjörk samt nyckelbiotoper med inslag av

senvuxna träd som gran, tall, klibbal, ek, sälg asp, glas- och vårtbjörk. Dessutom påträffades

där en nyckelbiotop med kalkbarrskog med karaktären hög och jämn luftfuktighet, värdefull

kryptogamflora och marksvampflora (enligt Väg 77 Uppsala länsgräns – Tpl Rösa, Delen

Eknäs – Tpl Ledinge, PM översiktlig naturvärdesinventering).

Föreningen anser att de naturreservat som innefattas i planen (Smedsmoraskogen, Gullunge

och Gammelbyberg), med sina fina och viktiga naturskogar kommer att påverkas i allra

högsta grad av den föreslagna vägdragningen. Dessutom kommer den välbesökta och

populära Växplats Nybyn påverkas negativt.

De miljömål ingående i projektet och som bedöms få mer än obetydlig påverkan

(klimatpåverkan, giftfri miljö, levande sjöar och vattendrag, grundvatten av god kvalitet,

levande skogar, ett rikt odlingslandskap, god bebyggd miljö och ett rikt växt- och djurliv)

anser föreningen kommer att påverkas mycket mer än obetydligt om den här vägplanen

genomförs.

Sammantaget så anser Naturskyddsföreningen Roslagen att det finns stora brister i det

framtagna förslaget till naturvärdesinventering och föreningen anser att mycket viktiga

naturvärden och mycket sällsynta arter kommer att påverkas väsentligt, om de föreslagna

vägalternativen genomförs.

Föreningen anser att det underlag som Trafikverket nu presenterat undanhåller väsentlig

information, vilket inte verkar lovande för den fortsatta processen med planeringen för en ny

väg. Som kommentar till föreningens yttrande 2020-12-16 skrev Trafikverket att

”Naturvärdesinventeringen är hittills endast översiktligt genomförd och kommer att

fördjupas i kommande skede.” Det är något som föreningen ser fram emot, om inte med

tillförsikt, så åtminstone med förhoppning.

Med hänvisning till ovanstående motsätter sig föreningen att den nya planen för väg 77

Eknäs-Ledinge genomförs.



Synpunkter på samrådshandlingar gällande Mellingeholms verksamhetsområde, del av

Görla 9:2 med flera

Här har vi förordat en återförvisning av planen då planområdet innefattar alltför höga

naturvärden för att exploateras… Naturskyddsföreningen Roslagen anser också att de

åtgärder som föreslås i planen inverkar för kraftigt på ett område som under lång tid har

utvecklats till ett område med hög andel biologisk mångfald.

Yttrande detaljplan för Lindholmens avloppsreningsverk, del av fastigheten Tälje 3:289 med

flera, i Norrtälje stad

Vi ställde oss mycket positiva till att planen föll ut i att bygga ut befintligt avloppsreningsverk

istället för att flytta det. Därmed gjordes ett avsteg från Översiktsplanen 2040.

En flytt av avloppsreningsverket skulle innebära en oförsvarligt hög kostnad rent ekonomiskt.

Det skulle också kunna innebära exploatering på ny mark och därmed en eventuell högre

kostnad för natur och miljö.

Vidare tyckte vi att…det är av vikt att så lite jordbruksmark som möjligt tas i anspråk för

utbyggnaden av avloppsreningsverket. I grönstrategin för Norrtälje stad ingår Lindholmens

naturreservat, som gränsar direkt till avloppsreningsverket, liksom Långgarns strandängar

och nyckelbiotopen norr om planområdet. Dessa i sin tur ingår i det s k riksintresset som

omfattar kommunens kust- och skärgårdsområde. Med anledning av detta lyfte vi som

avslutning hur viktigt det är att dessa värdefulla områden fredas under pågående utbyggnad

och därefter.

Synpunkter gällande samrådshandlingar för Byholma 3:93 och del av Byholma 3:5

Det här gäller utbyggnad av parkering för bilar med resande med bland annat Eckerölinjen

från Grisslehamn. Vi ställde förhoppningarna till att fler kommer med laddhybrider eller rena

elbilar och på så sätt minskas i bästa fall utsläppsnivåerna. Behovet av laddning behöver

tillgodoses med ett antal laddstolpar på den nyanlagda parkeringen. Vi vill också se en bättre

infrastruktur för de som inte kommer med bil.

Så här fortsatte vi… Planområdet påverkas inte av lagstiftningen gällande riksintresse för de

samlade natur- och kulturvärdena och syftar till att skydda natur- och kulturvärden i kust- och

skärgårdsområdet, då det ligger i Grisslehamns tätort. Tätorter påverkas inte av

lagstiftningen. Föreningen vill dock att mesta möjliga ska göras för att skyddet för natur- och

kulturvärden ska vara fortsatt starkt trots att riksintresset inte omfattar planområdet.



De fyra rödlistade fågelarterna som finns i planområdet ömmade vi speciellt mycket för och

önskade att till exempel sprängning och pålning och eventuellt andra bullerstörande arbeten

bör undvikas under häckningen, framför allt under tiden 1 maj-15 juli.

Vi värnade även om tre fridlysta kärlväxter. Gullviva, blåsippa och nästrot omfattas av

artskyddsförordningen, liksom för fladdermöss som har födosöksmiljöer i

inventeringsområdet.

Yttrande Norrtälje Haggård 1:1

I slutet av året var det en aktivitet av sällan skådat slag för att bemöta ett antal

avverkninganmälningar tillsammans med Stockholms Svampvänner m fl. Det som gäller vår

kommun är Haggård 1:1. Så här inleds yttrandet där det under 2024 kom svar från Nacka

tingsrätt att all avverkning är förbjuden till dess att målet är avgjort…

Mark och miljödomstolen har i målen M 9006-23 respektive M 8946-23 den 2023-12-06
respektive 2023-12-08 beslutat förbjuda avverkning och därmed förknippade
skogsbrukningsåtgärder på hela de berörda delarna av fastigheterna intill dess annat
beslutas av domstolen.

Vi har i våra överklaganden framställt åtta yrkanden varav yrkande tre innebär begäran om
att domstolen skulle avgöra målet utan att återförvisa det till Skogsstyrelsen. Vi har
motiverat det med att vi under hösten 2023 erhållit utförlig information om att vissa
Skogsstyrelse-distrikt i landet i sin myndighetsutövning obstruerar mot domar av mark- och
miljödomstol innebärande att mark- och miljödomstol har återförvisat ärenden om
överklagad avverkningsanmälan till tillsynsmyndigheten med hänvisning till att myndigheten
inte utfört sin handläggning av ärendet i enlighet med bestämmelserna i miljöbalken. Någon
tid senare har ny avverkningsanmälan inkommit som aktuellt Skogsstyrelse-distrikt förhållit
sig passiv mot och tillåtit kalavverkning av samma skog. Aktuella skogar har strax efteråt
kalavverkats mer eller mindre i sin helhet trots förekomsten av åtminstone en fridlyst art
(exempelvis tjäder och knärot) samt en eller flera rödlistade arter.

ÖVERKLAGANDE AV NOLLBESLUT

Skogsstyrelsens nollbeslut i ärende A 52797-2023 (Norrtälje-Lund 2:2; 5,3382 ha)

Här har vi med 22 sidor (!) överklagat ett s k nollbeslut från Skogsstyrelsen rörande en

avverkningsanmälan för Norrtälje Lund 2:2. Som oftast med hjälp av i det närmaste oslagbar

expertis.

Vi redovisade ett stort antal yrkanden, kartor över inventerade områden, lista över funna

arter vid inventering m.m.



Avslutning

Under verksamhetsåret 2023 har det fortsättningsvis varit en hög aktivitet på flera områden.
Vi har lyft klimatfrågan ytterligare genom våra återkommande träffar på Stora torget i
Norrtälje stad och den mycket lyckade Klimatveckan i oktober.

Vi har också haft ett fortsatt bra och konstruktivt samarbete med främst Roslagens
Ornitologiska Förening och Norrtälje Naturcentrum.

Årets gemensamma största seger var när Färsna Naturreservat invigdes efter många års
enträget arbete från Roslagens Naturskyddsförening, Roslagens Ornitologiska Förening och
Norrtälje Naturvårdsstiftelse genom Norrtälje Naturcentrum.

Under verksamhetsåret 2024 kommer vi att fortsätta med att påverka, utbilda och informera
såväl allmänhet som tjänstepersoner och politiker om de enskilt största frågorna klimat,
biologisk mångfald och en sund miljö- och naturvård.

Tack till alla medverkande för fantastiska insatser under verksamhetsåret 2023.

Styrelsen för Roslagens Naturskyddsförening 2024-03-20

Ola Nordstrand Lena Franzén Per Bengtson Victoria Janson

Jana Weiss Åsa Mikko Stefan Thörnsten Kalle Güettler

Hannes Tollbring


